

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 23, 2015 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
A. Avolonto
P. Bourdin
S. Clamageran
C. Clark-Kazak
A. Clifford (Chair/Président)
C. Coates
A. Dawson
G. Ewen
R. Furgiuele
G. Houle
F. Garon
E. Gutterman
V. Hildebrand
G. Houle
D. Ipperciel
L. Jackson
M. Jurdjevic

S. Kirschbaum
A. Klimkiewicz
I. Kovács
S. Langlois
M. Lesage
M. Macaulay
J. Martel
N-G. Martineau
G. McGillivray
G. Mianda
J. Michaud
J M Montsion
G. Moyal
A. Nenashev
A. Ouedraogo
E. Raventos
I. Roberge
M. Roy

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 23 janvier 2015 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

D. Savard
C. Silva
B. Singer
A. Symons
B. Singer
Y. Szmids
D. Uritescu
G. Young
A. Zamora
J. McDonough-Dolmaya
N. Abdi
E. Ascencio
M. Felian
L. Hutchins
J. Pejic
A. Viane
D. Zaboli

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

There was none.

2. Minutes of the previous meeting

▪ December 5, 2014

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

Il n'y en a aucune.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 5 décembre 2014

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

It was noted that the minutes of the Special meeting held on January 16, 2015 would be tabled at the next meeting in February.

Motion re: AAPR (M. Macaulay/P. Bourdin)

M. Macaulay moved the following motion and gave some background information and the rationale.

Be it resolved in regards to the Academic & Administrative Program Review (AAPR) that the Glendon Faculty Council opposes the use of the AAPR Task Force Report as the basis for any Faculty Planning and calls for the re-assertion of collegial governance in academic planning processes.

Discussions ensued, with members speaking for and against the motion and the AAPR process in general. Statements in favour were made by P. Bourdin, A. Avolonto, Y. Szmids, and M. Lesage. The Principal and two students (A. Viane and J. Pejic) spoke against.

C. Clark-Kazak, seconded by N. Martineau moved an amendment to the motion, and proposed the following one instead: **That the Glendon Faculty Council expresses concerns about the methodology used in the AAPR Task Force Report and underscores the importance of collegial governance in academic planning processes.**

Following arguments for (Garon/Jurdjevic) and against (Avolonto/Mianda) the motion, it was put to a vote and the motion was **defeated** (15/24/7)

After another short round of discussion, the main motion was put to a vote and it **carried**. (22/18/6)

4. Communications et questions diverses

On note que le procès-verbal de la séance extraordinaire du 16 janvier 2015 sera déposé lors de la prochaine séance en février.

Motion re: AAPR (M. Macaulay/P. Bourdin)

M. Macaulay propose la motion suivante et donne quelques informations de contexte et la raison d'être.

Qu'il soit décidé à propos de l'AAPR que le Conseil de la faculté de Glendon s'oppose à ce que le rapport du groupe de travail sur l'AAPR serve de fondement à quelque planification facultaire que ce soit et appelle à la réaffirmation de la gouvernance collégiale dans les processus de planification académique.

On passe à des discussions avec les membres parlant pour et contre la motion et le processus du AAPR en général. Les remarques en faveur sont faites par P. Bourdin, A. Avolonto, Y. Szmids, et M. Lesage. Le principal et deux étudiantes (A. Viane and J. Pejic) parle contre la motion.

C. Clark-Kazak, secondée par N. Martineau propose un amendement à la motion et suggère la motion suivante : **Que le Conseil de la faculté de Glendon exprime ses inquiétudes à propos de la méthodologie utilisée dans le rapport du groupe de travail AAPR et souligne l'importance de la gouvernance collégiale dans les processus de la planification académique.**

Suite à des arguments pour (Garon/Jurdjevic) et contre (Avolonto/Mianda) la motion est soumise au vote, et elle est **rejetée**. (15/24/7)

Après d'autres discussions, la motion principale est soumise au vote, et elle est **approuvée**. (22/18/6)

A. Avolonto commended the Principal for his dedication and collegial consultation process he has initiated since his arrival and assured him of Council's support for Glendon's well-being and financial stability.

5. **Principal's Remarks**

The Principal expressed his appreciation of members' concerns and their effort to make Glendon a better place. He stated that Glendon is doing well, in spite of the deficit; for the last 10 years, enrolments moved up from 1700 to 2700 and this year Glendon has achieved an increase of 42%. He noted that the town hall meetings and the Academic Retreat generated some very good ideas and that he was looking forward to start implementing some of them. He urged members to stay positive and to continue working together to make Glendon thrive. He also reminded them of Glendon being on the list of York University's four strategic priorities.

6. **Reports from Standing Committees**

(a) **CASTL**

A. Dawson presented the following submissions and they were **approved**:

- Changes to Degree Requirements from Canadian Studies Program
- Changes to Degree Requirements from the Linguistics and Language Studies Program

(b) **Curriculum Committee**

M. Jurdjevic presented the Curriculum submissions from Canadian Studies, French Studies, and Psychology and they were all **approved**.

A. Avolonto félicite le principal pour son dévouement et le processus de consultation collégiale qu'il a initié depuis son arrivée et l'assure du soutien du Conseil pour le bien-être et la stabilité financière de Glendon.

5. **Remarques du principal**

Le principal exprime son appréciation des inquiétudes des membres et de leurs efforts pour faire de Glendon un meilleur endroit. Il déclare que Glendon se porte bien, malgré le déficit; lors des 10 dernières années, les inscriptions ont augmenté de 1700 à 2700 et cette année Glendon a réalisé une hausse de 42%. Il note que les assemblées publiques et la retraite académique ont généré quelques très bonnes idées et qu'il a hâte de commencer à mettre en œuvre certaines d'entre elles. Il encourage les membres à rester positifs, et à continuer à travailler de concert pour l'épanouissement de Glendon. Il rappelle aussi que Glendon se trouve dans la liste des quatre priorités stratégiques de l'Université York.

6. **Rapports des comités permanents**

(a) **CNAP**

A. Dawson présente les soumissions suivantes et elle sont **approuvées** :

- Changement aux exigences du programme pour les Études canadiennes
- Changement aux exigences du programme pour le programme de linguistique et science du langage

(b) **Comité des programmes d'études**

M. Jurdjevic présente les soumissions du département des Études canadiennes, des Études françaises, de Psychologie et elles sont toutes **approuvées**.

(c) **Ad Hoc Committee on BA Matrix**

I. Roberge informed Council that the Report from the Ad Hoc Committee on BA Matrix will be on Council's agenda at its next meeting.

7. **New Business**

A. Dawson noted that CASTL recently approved a "Grandparent Rule" which will allow students admitted prior to 2013-2014 the option to complete their studies following their original degree requirements if they alter their programs and consequently, they will not be subject to the additional requirements imposed by the BA Matrix. Students will be required to submit their request to the Office of Academic Services in writing.

8. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 15:05 p.m.

(c) **Comité spécial pour le « BA Matrix »**

I. Roberge informe le Conseil que le rapport du comité special pour le « BA Matrix » sera à l'ordre du jour du Conseil à sa prochaine séance.

7. **Affaires nouvelles**

A. Dawson note que le CNAP a récemment approuvé une clause d'antériorité qui donnera aux étudiants admis avant 2013-2014 la possibilité de terminer leurs études en suivant leurs exigences initiales s'ils modifient leurs programmes et par conséquent, ils ne seront pas sujets aux exigences imposées par le « BA Matrix ». Les étudiants devront soumettre leur demande par écrit au bureau des services académiques.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 05.